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torna 
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Les obres costaran més d’un milió d’euros i la previsió és que l’equipament estigui llest el setembre de 2009

Marxa enrere 
del projecte 
d’oci per a 
l’Espai Tolrà

Relleu 
a L’Altraveu

Es creen els 
consells de 
Cultura i 
Comunicació
Després de diversos mesos de 
debat, el ple de juliol finalment 
va aprovar la creació d’aquests 
dos organismes de caràcter con·
sultiu.

Els regidors de l’agrupació 
d’electors L’Altraveu, Gemma 
Ubasart i Francesc Centeno, 
van renunciar al ple de juliol 
als seus càrrecs després d’un 
any de prendre’n posessió. 
Xavier Arderius i Elisenda 
Alamany seran els nous regi·
dors de l’Altraveu i accedi·
ran al seu nou càrrec al ple 
de setembre.

CULTURA P19

114 actes per 
Festa Major

El programa de la Festa Major 
de Castellar, que es farà entre el 
10 i el 15 de setembre, inclourà 
114 activitats, de les quals 70 
estan organitzades per les dife·
rents entitats del municipi. Els 
grans noms musicals d’aquesta 
edició són Els Pets, Slips i 
Doctor Calypso. La primera 
activitat de la festa serà una 
recepció a les entitats.
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Una inauguració
plena de somriures

Més de 500 persones assisteixen a la
inauguració de la Clínica Dental Park Castellar

El passat dissabte 19 de juliol, va tenir lloc la
inauguració de la nova Clínica Dental Park Castellar,
situada al carrer Portugal s/n, locals 1 i 2 (cantonada
amb el carrer dels Pedrissos –davant de l’Espai Tolrà).

L’acte, que va tenir lloc a partir de les 19h., va comptar
amb l’assistència de més de 500 persones: pacients,
amics, familiars i tots aquells vilatans i vilatanes que
van voler acostar-se a conèixer les instal·lacions
d’aquesta nova clínica al municipi. També van assistir
diverses personalitats, entre les que cal destacar la
presència de l’Alcade Igansi Giménez.

gent gran, l’atenció  específica per als més petits
i els tractaments garantitzats en estètica dental.

Les noves instal·lacions compten amb la
teconologia més avançada del sector, com són
el gabinet quirúrgic d’última generació, el
laboratori amb les tècniques més avançades en
esterilització o la sala especial per a sedació.

L’atenció específica a persones amb qualsevol
tipus de discapacitat també és un altre dels
aspectes que mereix ser destacat, ja que les
intal·lacions i serveis compleixen tots els requisits
d’adaptabilitat que mereix aquest col·lectiu.

Tots els nostres equipaments tenen com a
objectiu fonamental proporcionar als nostres
pacients el màxim benestar i un servei de la
màxima qualitat.

Tot això, oferint unes tarifes molt competitives en
el mercat, ja que es mantindran els mateixos preus
de la nostra etapa anterior.

El Dr. Alfredo González i tot el seu equip vol
transmetre el seu més sincer i enèrgic agraïment
a totes aquelles persones que van assistir a
aquesta jornada tan especial, així com a tots
aquells que han col·laborat al llarg de tots aquests
mesos per fer real itat aquest projecte.

El reconegut pianista Iñaki Sandoval va amenitzar
la vetllada amb una cuidada selecció musical, que
va servir d’acompanyament a l’aperitiu que es va
oferir a tots els assistents. Els paladars més selectes
també varen poder deleitar-se tastant les dues fonts
de xocolata instal·lades, activitat que va generar una
gran expectació i que va endolcir els somriures de
tots els convidats, especialment dels més petits.

Des del passat dilluns 21, la clínica ja funciona a ple
rendiment amb la seva complerta oferta de serveis
odontològics integrals, entre els quals mereixen ser
destacats els tractaments especialitzats per a la

 El Dr. Alfredo González
i l’alcalde Ignasi Giménez

en un moment de la inauguració

El pianista Iñaki Sandoval

Fins el proper 30 de juliol tindran lloc les Jornades
de Portes Obertes, per tal que tothom pugui
conèixer les nostres instal·lacions i serveis. Tot
l’equip estarà encantat de rebre la vostra visita. I
recordeu que a partir d’ara la Clínica Dental Park
Castellar no deixarà de treballar pel teu somriure!

Vistes de l’exterior de la clínica durant la inauguració

Fondues de xocolata

Recepció · Box1 · Box 2, infantil · Passadís i jardí Zen · Box 3 · Box 4, quiròfan

c | Portugal s/n Local 1-2
       (Davant de l’Espai Tolrà)

 t | 93 714 21 95
 w | parkcastellar.com
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El projecte de remodelació de l’Auditori 
municipal Miquel Pont es va aprovar el 7 
de juliol. L’actual equip de govern (PSC) ha 
modificat el projecte de l’anterior equip de 
govern, format per CiU i ERC. El que s’ha 
aprovat no és el projecte sencer, ja que hi 
ha algunes actuacions que s’ajornaran, com 
són el canvi de butaques i la maquinària 
escènica. Aquestes es posaran a concurs a 
partir del gener.

El projecte de remodelació costarà 
1.150.000 euros, tot i que aquesta xifra pot 
anar a la baixa, a causa de la crisi econòmica 
que pateix el país. “Abans de tancar el pres·
supost, es farà una consulta a la Generali·
tat el proper mes de gener, per tal de sol·
licitar subvencions i, d’aquesta manera, 
abaratir costos”, explica el regidor de Pro·
jectes Estratègics, Pepe González. “L’objec·
tiu de les obres és recuperar els usos que 
ja tenia l’Auditori i potenciar·los aug·
mentant la programació”, assegura Gon·
zález, qui també explica  que “ens inte·
ressa que les obres comencin com més 
aviat millor. La previsió és que s’inicïin 
el setembre, que s’allaguin 10 mesos i 
que permetin inaugurar un nou Auditori 
la Festa Major de l’any que ve”.

L’actuació principal serà a la sala. Es  
modernitzarà la il·luminació, la decoració i 
la caixa escènica i s’instal·larà aire acondici·
onat. L’escenari serà més gran i es disposarà 

El nou auditori s’inaugurarà 
la Festa Major de l’any que ve

 Marina Antúnez

El govern vol recuperar
els usos de l’Auditori 
municipal augmentant el
nombre d’espectacles 
programats

El projecte costarà 
1.150.000 euros, tot i 
que la xifra pot anar a la 
baixa, a causa de la crisi 
econòmica del país

El projecte de remodelació de l’Auditori municipal Miquel Pont es va aprovar a la Junta de Govern del passat 7 de juliol

d’un espai de canvi ràpid de vestuari, tal i com 
ja existeix als teatres moderns de Catalunya.

Es mantindrà l’aforament actual, de 
320 butaques, i d’aquesta manera no es 
perdran les 40 que es perdien en el projecte 
de l’antic govern. L’escenari mantindrà 
la mateixa alçada però la seva boca serà 
mes alta i la seva tarima més profunda. A 
la part de sota de l’auditori hi haurà una 
altra sala més petita amb capacitat per 
a unes 90 o 100 persones. “La idea és fer 
una sala equivalent a la de petit format. 
No serà de teatre, sinó que s’hi faran con·
ferències, reunions i petits concerts de 
cambra i de jazz. La sala serà inclinada 
i servirà per ubicar·hi la sala de premsa 
de l’Ajuntament per tal que també s’hi 
puguin celebrar casaments”.

També hi haurà canvis d’estructura. 
“L’accés no es farà per l’entrada actual, 
sinó per la plaça del Mercat. El vestíbul 
serà compartit amb l’edifici pantalla i serà 
quatre vegades més gran del què és ara. 
Hi haurà lavabos i guarda·roba”, afegeix 
González. Des del vestíbul es podrà accedir 
a dues sales, per tres llocs diferents, ja que 
s’afegirà una rampa d’accés de minusvàlids 
per fora, no des de la sala com era previst al 
projecte de l’anterior equip de govern. 

El projecte de remodelació de l’Auditori 
s’emmarca, segons González, en quatre grans 
projectes que l’equip de govern ja té apro·
vats i que vol finalitzar aquesta legislatura, i 
que inclouen la remodelació de la planta del 
mercat vell, la dels baixos de l’Ajuntament i la 
finalització de l’edifici pantalla.

la seva història || L’Auditori municipal 
va ser inaugurat oficialment el dissabte 
de Festa Major, el 10 de setembre de 1988. 
L’endemà, Diada Nacional de Catalunya, 
s’hi va celebrar el primer concert a càrrec 
de l’Orquestra Simfònica del Vallès i el 22 
de gener va començar el cicle estable de 
teatre, música i dansa. Durant tots aquests 
anys s’hi han representat tot tipus d’arts 
escèniques. L’última activitat va ser el 19 de 
juny de  2005 amb una festa de fi de curs de 
la Llar d’Infants El Niu. El motiu del tanca·
ment va ser l’inici d’obres a la plaça Major, 
l’enderrocament de les antigues naus i la 
construcció del nou Mercat municipal. 

PLAÇA DEL MERCAT

1

gUarda-roBa

vestIBUl
aUdItorI

recepcIÓ

32 4 5

  Estat actual de la platea i l’escenari de l’auditori municipal Miquel Pont. || josep graells

1  Nova sala d’actes 2  platea 3  escenari 4  ampliació caixa escènica 5  Magatzem i muntacàrregues
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PLE de JULIOL

  Simulació de com havia de quedar el projecte de l’Espai Tolrà. || cedIda

 À.G.

Pibarri SL es retira del 
projecte de l’Espai Tolrà

L’Espai Tolrà no acollirà un 
complex d’oci. Al menys de 
moment. Així es va decidir al ple 
del mes de juliol, celebrat dimarts, 
després que s’aprovés la suspen·
sió del contracte entre el consis·
tori i l’empresa Pibarri SL, encar·
regada de dur a terme el projecte. 
La instal·lació d’un hotel, un 
cienma multisales i altres establi·
ments d’oci a l’Espai Tolrà es va 
posar en marxa el passat mandat. 
El govern del moment, format 
per CiU i ERC, va contractar una 
empresa constructora perquè 
definís el projecte. Després es 
va posar en marxa un concurs 
públic, “de 12 milios d’euros, que 
es va publicar i adjudicar en 37 

dies, el mes de maig de 2007, 
abans de les eleccions munici·
pals”, segons va remarcar al ple 
el regidor de Projectes Estratè·
gics, Pepe González. Segons el 
regidor socialista, “l’empresa no 
té capacitat per dur a terme el 
projecte”, motiu pel qual es va 
acordar entre les dues parts la 
seva rescisió.

Montse Gatell, portaveu de 
CiU, va lamentar els esdeveni·
ments, i va voler aclarir el procés: 
“Era un projecte que ens crèiem, 
i m’ofereixo a explicar tot el 
procés, que es va fer amb nor·
malitat”. En la mateixa línia es va 
expressar Jordi Permanyer, por·
taveu d’ERC al ple: “Vam estar 
prop de dos anys elaborant el 
projecte, que era una demanda 
ciutadana”. Els dos grups, i 

també el regidor no adscrit, es 
van abstenir a la votació.

De la seva banda, segons 
el grup municipal de L’Altraveu, 
el projecte “no s’ajustava a les 
necessitats ni a les possibili·
tats del municipi”. Un cop res·
cindit el contracte, el grup aposta 
per “aprofitar millor aquest 
espai, i plantejar la instal·lació 
allà de la setena escola pública”. 
La regidora Gemma Ubasart va 
afegir la possibilitat d’obrir un 
procés participatiu per tal que la 
ciutadania decideixi què s’ha de 
fer d’aquest espai.

La proposta de finalització de 
contracte inclou la renúncia de les 
dues parts a iniciar procesos judi·
cials. A més, l’Ajuntament haurà 
de retornar les garanties de treso·
reria a l’empresa Pibarri SL. 

Intens debat sobre la setena escola

Continuen endavant els tràmits que 
han de permetre ubicar la setena escola 
pública a les pistes de cros. Tot i així, es 
tracta d’una actuació que encara no és 
definitiva, segons el govern.

El ple va aprovar la modificació pro·
visional d’usos del sòl a les pistes de cros, 
i també d’un solar al costat del CEIP 
Sant Esteve; després de desestimar 
les cinc al·legacions en contra que s’hi 
havien presentat per part de Convergèn·
cia, ERC, L’Altraveu, el Club Atlètic Cas·
tellar (CAC) i els socis del CAC. L’entitat 
havia presentat, a més, un miler de sig·

 Ànnia García

natures en contra del projecte. El proper 
pas serà portar la proposta a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona. 

Des de l’oposició, CiU va criticar 
que tot i que l’aprovació inicial s’havia 
fet conjuntament, “els tràmits per fer 
la requalificació a Els Fruiters estan 
aturats”. Aquesta és l’aposta del partit 
per a la construcció de l’escola. En el 
mateix debat, L’Altraveu va acusar el 
govern de no prendre’s seriosament 
la proposta feta pel Club Atlètic Cas·
tellar (CAC), per instal·lar l’escola al 
Pla de la Bruguera i mantenir els usos 
actuals de les pistes de cros. “El com·
promís d’estudiar la proposta és 
paper mullat”, va dir el regidor Fran·

cesc Centeno. Tot i així, el regidor d’Ur·
banisme, Aleix Canalís, va afirmar que 
la proposta “s’està estudiant seriosa·
ment i la Generalitat la veu bé”. De la 
seva banda, ERC va recordar que el CAC 
havia recollit un miler de signatures en 
contra del projecte, i va remarcar que 
“700 signatures en contra de l’edifici 
de la plaça Major van valer una con·
sulta popular”. 

El tràmit va tirar endavant amb el 
vot del PSC, al govern, i el regidor no 
adscrit, Jordi Roman. Els regidors de 
CiU i ERC van mostrar uns papers on es 
podia llegir “PSC + trànsfuga = equip 
de govern”. Les pancartes es van retirar 
a petició de l’alcalde. 
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PLE de JULIOL

S’aproven els consells de 
Cultura i Comunicació

Pleguen els regidors Ubasart 
i Centeno de L’Altraveu

 Jordi Rius

 J.R.

Després de diversos mesos de 
debat i de retard, el ple de juliol 
va aprovar la creació dels con·
sells de Cultura i de Comunica·
ció així com un reglament marc 
que marcarà una unificació de 
criteris “al qual s’aniran adap·
tant els futurs consells que es 
creïn”, va apuntar la regidora de 
Participació Ciutadana, Antònia 
Pérez.

En la defensa del Consell 
de Cultura, la regidora de l’àrea, 
Pepa Martínez, va explicar que 
“aquest organisme de caràcter 
consultiu i participatiu dota al 
poble d’un lloc de trobada de la 
vida cultural”.  De la seva banda, 
el regidor de Comunicació, Pepe 
González, va dir que el Consell 
de Comunicació “vetllarà per 
la transparència informativa i 
serà respectuós amb el treball 
professional”. 

La portaveu del grup muni·
cipal de  CiU, Montse Gatell,  va 
desitjar que els nous consells 
“siguin participatius i actius” 
i va reconèixer el paper desta·
cat del grup municipal d’ERC 
a l’hora de proposar la creació 
del Consell de Cultura. La regi·
dora de L’Altraveu, Gemma 

Els dos regidors de L’Altraveu, Francesc 
Centeno i Gemma Ubasart, van renunciar al 
seu càrrec al ple de juliol seguint les direc·
trius que s’ha marcat l’agrupació d’electors 
de no perpetuar els seus representants en 
el càrrec. La renúncia no serà efectiva fins 
que Xavi Arderius i Elisenda Alamany, els 
dos següents a les llistes de L’Altraveu, els 
substitueixin al ple de setembre.

En les seves paraules d’acomiada·
ment, Ubasart, va dir que en aquest darrer 
any “hem pretès afeblir la barrera entre 
la política i la ciutadania”. Centeno va 
anotar en el seu discurs d’acomiadament 
“tres grans despropòsits”: el polígon de 
Can Bages, la planta de reciclatge de Vallsa·
llent i l’existència del regidor no adscrit. 
“Avui, en lloc de dues renúncies, n’hagu·
éssim volgut tres, senyor Román”. 

 Una imatge del ple celebrat dimarts passat. || josep graells

 Francesc Centeno i Gemma Ubasart, al ple de dimarts passat. || j. g.

Ubasart, es va queixar “de la 
demora i l’entossudiment de 
l’equip de govern”, a l’hora de 
crear els dos consells. Ubasart 
va aprofitar la seva intervenció 
per demanar altres mecanismes 
de participació de la ciutadania 
com la reforma de l’ordenança 
de participació ciutadana que 
data de 1991.

El regidor d’ERC Oriol 
Papell va afegir que en el procés 
de debat “hi ha hagut tensions 
però finalment s’ha arribat a 
un consens”. Papell va advertir, 
però, que la proposta que final·
ment es va aprovar corria el 
perill “de convertir·se en una 
creació de canals burocratit·
zats de relació entre els crea·

dors culturals i les institucions 
públiques, en una espiral típica 
de clientelisme”.  El regidor no 
adscrit, Jordi Román, va celebrar 
que la participació als consells 
“s’amplïi a tots els regidors”.

medalla pels bombers || Es va  
aprovar per unanimitat concedir 
la medalla de la vila a l’Associació 
de Bombers Voluntaris de Cas·
tellar. La decisió es va prendre 
després de l’accident del 12 de 
juliol entre un camió del Parc de 
Bombers de Castellar i un camió 
d’escombraries. Com a resultat 
de la col·lisió, va morir el bomber 
David Expósito mentre que 
encara estan hospitalitzats tres 
bombers i un agent forestal. 
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Nous cursos de Formació
Ocupacional per al setembre

Canvis en la mobilitat al carrer 
Balmes, a l’Eixample

Es presenta a la vila el Pla 
Territorial Metropolità

La Generalitat de Catalunya ha aprovat quatre cursos 
de Formació Ocupacional per al proper curs: dues edi·
cions del curs de cuiner i cuinera, i dues edicions del 
curs de soldadura d’estructures metàl·liques lleuge·
res. Aquest últim començarà el proper 1 de setembre, 
és per això que dimarts 29 de juliol, a les 11 del matí, 
tindrà lloc una sessió informativa per a les persones 
interessades. La trobada tindrà lloc a Cal Botafoc, 
situat al carrer de Sant Llorenç, número 7. Per a més 
informació sobre aquests cursos i altres que s’han sol·
licitat, es pot trucar al 93.714.42.06.  

L’Ajuntament de la vila ha dut a terme una actuació de 
reforma al carrer Balmes, destinada a millorar la segu·
retat i a dotar la via de més places d’aparcament. En 
concret, el carrer ha passat a ser d’un únic sentit en 
el tram entre la Ronda Llevant i el carrer Prat de la 
Riba. Així, en tot aquest tram s’han repintat les senyals 
horitzontals, i també s’han habilitat aparcaments en 
bateria, de manera que s’han aconseguit més places. A 
més d’aquesta millora, l’actuació ha permès reduir la 
perillositat entre Balmes i Prat de la Riba, on s’havien 
detectat diverses problemàtiques.  

La Sala de Petit Format de l’Ateneu acollirà el proper 
dilluns 28 de juliol una sessió informativa sobre el Pla 
Territorial Metropolità, aprovat fa unes setmanes. 
La trobada tindrà lloc a partir de les 6 de la tarda, i 
anirà a càrrec d’Oriol Nel·lo, secretari per la Planifi·
cació Territorial del Departament de Política Terri·
torial i Obres Públiques de la Generalitat; i de Josep 
Maria Carrera, director de Planejament de l’Insti·
tut d’Estudis Territorials. El Pla recull les necessi·
tats en matèria d’infrastructures de mobilitat, amb 
l’objectiu de millorar la competitivitat.  

  Ànnia Garcia

Es faran diverses reformes 
a les escoles durant l’estiu

L’Ajuntament aprofitarà les vacan·
ces escolars per fer diverses obres 
de reforma als centres educatius. 
En principi hi haurà tres grans 
actuacions. La primera, al CEIP 
Emili Carles Tolrà, està relacionada 
amb els canvis del camí escolar del 
centre. “Habilitarem una nova 
entrada des del carrer Portabe·
lla”, ha explicat el regidor d’Urba·
nisme i Via Pública, Aleix Canalís.

La segona gran actuació 
tindrà lloc a l’escola La Imma·
culada. Es tracta d’una actuació 
inclosa a un conveni signat entre 
el consistori i el centre escolar, 
que permetrà la rehabilitació 
d’un mur exterior entre l’escola 
i els edificis d’habitatges que s’hi 
estan construint. L’actuació inclou 
també una escala d’accés.

D’altra banda, l’Ajuntament 
també actuarà a l’escola Sant 
Esteve. En aquest cas, “es cons·

 Una passerà unirà el menjador amb l’edifici del CEIP Sant Esteve.  || j.g.

truirà una passera per unir 
l’edifici principal del centre 
amb el nou menjador, que es va 
construir l’any passat”, segons 
ha explicat Canalís. L’objectiu 
és fer més còmodes als alumnes 
els desplaçaments entre els dos 
espais, evitant, per exemple, que 

es mullin en cas de pluja.
A banda d’aquestes actua·

cions també es duran a a terme 
obres de manteniment a d’altres 
escoles. La intenció municipal és 
que totes les actuacions estiguin 
enllestides el mes de setembre, 
per l’inici del curs. 

Les urbanitzacions 
tindran bus a l’agost

Sant Feliu del Racó i les urba·
nitzacions de la vila tindran 
servei d’autobús aquest agost. 
L’Ajuntament ha rebut una 
subvenció de l’Agrupació de 
Municipis amb Transport 
Urbà (AMTU) que permetrà 
finançar, per primera vegada, 
aquest servei. Així, els autobu·
sos funcionaran entre el 4 i el 
29 d’agost, de dilluns a diven·
dres, entre les 8 del matí i les 9 
del vespre. Faran un recorregut 
que barrejarà els itineraris de 

les línies C4 i C6, de manera que 
cobriran el tram urbà de la línia 
C4 i després passarà pel Balcó de 
Sant Llorenç, Sant Feliu del Racó 
i Can Font. El cost d’aquest servei 
especial és d’11.000 euros, motiu 
pel qual s’esperarà a veure els 
resultats i els usos que té abans 
de garantir la seva continuïtat 
els propers anys. D’altra banda, 
després de l’ampliació de la línia 
C3, també es millora el servei a 
Sant feliu del Racó i Sant llorenç 
Savall durant l’agost. || a. g. 

  Una de les darreres incorporacions a la flota de la línia C6. || j.g.

Hi haurà obres a l’Emili Carles Tolrà, La Immaculada i al Sant Esteve



ACTUALITAT

del 25 al 31 de jUlIol de 2008 07· castellar del vallès

El camí del riu ja 
està senyalitzat

Castellar compta amb 23 nous 
senyals verticals, que perme·
ten reforçar la senyalització 
horitzontal que marca el camí 
del riu. Una actuació que s’em·
marca dins del projecte Fil: un 
riu com a fil de vida, que es fruit 
d’una iniciativa comunitària 
anomenada Interreg. D’aquesta 
actuació també en formen part 
els altres sis municipis de la 
comarca del Vallès Occidental 
que estan situats a la llera del 
riu Ripoll. 

L’actuació vol aconseguir 
que el riu sigui un espai fre·
qüentat i que esdevingui una 
zona d’oci pels castellarencs 
i pels amants de la natura·
lesa. “L’objectiu és potenciar 
el riu, per difondre els seus 
valors ecològics i paisatgís·
tics”, ha comentat el regidor de 
Medi Ambient, Aleix Canalís. 
D’aquesta manera, es vol facili·
tar l’accés al riu. 

S’han ubicat 23 senyals 
verticals arreu del terme muni·
cipal de Castellar del Vallès, dels 
48 que s’han ubicat al llarg del 
camí del riu Ripoll. “Aquests 
senyals indiquen els diferents 
punts d’interès del recorregut 
al voltant de la llera del riu, 
com ara les àrees d’esbarjo, 
els llocs d’interès natural, 
arquitectònic o patrimonial”, 
ha esmentat Canalís.

La senyalització recorre 
el camí del riu que consta de 
40 quilòmetres, dels quals 10 
transcorren dins del terme 
municipal de Castellar. El camí 
del riu transcorre en paral·lel 
al Ripoll, des del seu naixement 
a Sant Llorenç Savall, passant 

per Castellar del Vallès, Sabadell, 
Barberà del Vallès i Ripollet fins a 
Montcada i Reixac, on desemboca 
al Besòs. En aquesta línia, Canalís 
ha destacat que “el camí del riu 
a Castellar està en bon estat, 
sobretot en les zones més pròxi·
mes a Sant Llorenç”. 

  M.S.

 Un senyal vertical.  ||oFIcINa 21.

El manteniment de les 
franges d’incendi, a punt

  Mireia Sans

Amb l’arribada de l’estiu i les altes 
temperatures, el risc d’incen·
dis augmenta considerablement. 
És per això que els Bombers de la 
Generalitat de Catalunya engegen 
la campanya de prevenció d’incen·
dis, que està vigent des del 15 de 
juny fins al 15 de setembre. Paral·
lelament, l’Ajuntament de Caste·
llar ha efectuat el manteniment de 
la franja de protecció d’incendis de 
la urbanització del Balcó de Sant 
Llorenç, mentre l’associació de 
veïns de Les Arenes s’ha fet càrrec 
de fer el manteniment d’aquest petit 
nucli. Per aquesta tardor, es preveu 
l’adjudicació del manteniment dels 
diferents sectors de la urbanització 
Airesol. 

 Una de les franges de protecció d’incendis amb 25 metres d’amplada, que es troben a Les Arenes. || oFIcINa 21

A Castellar hi ha franges de 
protecció perimetral a totes les 
urbanitzacions de la vila, exceptu·
ant els Fruiters i la Virreina, ja que 
aquestes tenen continuïtat amb el 
nucli urbà i en queden excloses. Les 
franges tenen una amplada mitjana 
de 25 metres. Es tracta d’un espai 
on el terreny “té la vegetació més 
aclarida”, ha matisat el regidor de 
Seguretat, Jordi Carcolé.  D’aquesta 
manera, es busca que el foc, en cas 
de produir·se, arribi  a la urbanitza·
ció amb menys virulència.

“El manteniment de les 
franges s’ha de fer cada cinc anys, 
però nosaltres a Castellar prefe·
rim fer·ho entre tres i quatre”, ha 
declarat Carcolé. 

La franja de Les Arenes té la 
particularitat que l’executen els 
mateixos propietaris amb una sub·

venció de la Diputació de Barce·
lona, ja que es troba dins del mateix 
Parc Natural de Sant Llorenç. 

dos anys || Més enllà d’aquestes 
franges de protecció, el consistori 
s’està plantejant fer el manteni·
ment encara de manera més fre·
qüent. “Ens estem plantejant fer 
el manteniment d’ara en enda·
vant cada dos anys, però hem 
d’estudiar la viabilitat d’aquesta 
opció”, ha comentat Carcolé.

Segons preveu el regidor, el fet 
de mantenir les franges cada dos 
anys, podria suposar per una banda 
un increment de la freqüència i, per 
tant del cost, però per altra banda 
una disminució d’aquest ja que, “la 
tasca també seria menys costosa, 
perquè l’herba i els arbres no 
podrien crèixer tant”.
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 Mireia Sans

 Els nous agents amb el regidor Jordi Carcolé, l’alcalde, Ignasi Giménez, i el cap de la policia, Joan Alonso.||josep graells

Des del dilluns 21 de juliol, la policia 
local compta amb dos nous agents 
que completaran la plantilla de 
què disposa actualment el cos. Les 
incorporacions no acabaran aquí, 
ja que el proper 1 d’agost entrarà 
en servei un nou policia. Tot i 
aquestes altes, el cos encara neces·
sita ampliar·se per acostar·se a la 
ràtio que estipula el govern.

Aquestes tres incorporacions 
no permetran a la Policia Local 
treballar amb tots els agents sufi·
cients. “Aquests tres agents, 
només ens cobreixen tres torns”, 
ha dit Joan Alonso, sergent de la 
Policia Local de Castellar. 

Juntament amb aquestes tres 

Dos agents s’incorporen al 
cos de la Policia Local

incorporacions, el cos de la Policia 
Local comptarà ja amb 35 efectius. 
Segons Alonso, “no estem encara 
equiparats amb la ràtio, ja que 
hauríem de tenir entre 40 i 42 
agents”. Aquests números també 
tenen conseqüències a peu de 
carrer. “Moltes vegades només 
podem tenir quatre agents 
patrullant als carrers de Caste·
llar, en un poble de més 44 km2”, 
ha afirmat Alonso. 

Tot i això, la feina de la 
policia no és només estar al 
carrer i la comissaria. Segons ha 
comentat Alonso, la intenció de la 
policia és seguir treballant amb 
l’Escola de Policia. I per complir 
aquesta tasca és necessari desti·
nar alguns efectius. 

Amb aquests tres nous 

agents, “es comença a complir la 
promesa electoral d’anar ampli·
ant el cos”, ha destacat Alonso.

els mossos || Des de fa dos anys, la 
Policia Local combina la seva feina 
amb el cos dels Mossos d’Esqua·
dra. Una coordinació que, segons 
Alonso, “és bona”. Tot i això, hi 
ha altres problemes.  “Les previ·
sions d’agents destinats a Saba·
dell no s’han complert i això 
fa que tinguin problemes per 
abastir el territori”, ha afirmat 
Alonso. Segons el sergent, “Saba·
dell és molt gran i els absorbeix 
gran part de la feina, tot i això, 
compleixen”. I és que més enllà 
de les tasques compartides, també 
n’hi ha d’altres que depenen uníca·
ment de la Policia Local. 

El cos comptarà amb un altre efectiu a partir del divendres 1 d’agost 

Premi solidari per 
Som un bloc

El projecte sol·lidari Som un bloc 
del col·legi El Casal ha obtingut 
el tercer premi en valors Mont·
serrat Roig. El guardó està orga·
nitzat per l’IES Montserrat Roig 
amb el suport de les Regidories 
d’Educació, Promoció de la Dona 
i Drets Civils de l’Ajuntament 
de Terrassa, i té el desig de pro·
moure i donar a conèixer totes 
aquelles iniciatives que tinguin a 
veure amb una educació en valors 
solidaris, igualtat, respecte i coo·
peració. Tant el col·legi El Casal 
com l’ONG UNOMASUNO+ s’han 
mostrat satisfets per aquest reco·
neixement. || redaccIÓ 
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 Mireia Sans

El període de recessió econòmica 
es percep en el dia a dia, però 
també en un moment com l’actual. 
Amb les vacances al tombar la 
cantonada, la majoria de castella·
rencs i castellarenques comencen 
a pensar què faran durant els dies 
de festa. De fet, aquest any s’ha 
notat una nova tendència: hi ha 
hagut moltes persones que no han 
reservat amb antelació, sinó que 
s’han esperat a veure les ofertes. 

“La gent està a l’expecta·
tiva de les ofertes que surtin a 
darrera hora, que normalment 
són més econòmiques”, va dir 
Maria Raya, directora de Viatges 
Masetur al magazine Dotze de 
Ràdio Castellar.  Una opinió que 
subscriuen també totes les agèn·
cies consultades per L’Actual. Això 
sí, segons Raya, la gent que havia 
estat previsora en anys anteriors, 
també ho ha estat ara i ha reservat 
els viatges amb antel·lació. 

“No tenen clar allò que 
volen i s’esperen a les ofertes”, 
va dir Manuela Fernández, direc·
tora de l’oficina d’Halcón Viajes a 
la vila. Els castellarencs i caste·
llarenques han arribat a les agèn·
cies de viatges amb un pressupost 
i han acabat escollint les vacances 
que més s’ajustaven als diners de 
què disposaven. 

Els Estats Units, destí 
estrella d’aquest estiu

destinacions || Els ciutadans que 
sí han reservat les seves vacances, 
han optat en la seva majoria pels 
Estats Units. “El fet que el dòlar 
estigui devaluat vers l’euro ha 
fet que molta gent hagi esco·
llit aquest destí”, va indicar Fer·
nández, que va afegir que aquesta 
rebaixa no és tan real com sembla, 
perquè el nivell de vida i el preu 
de l’hoteleria als Estats Units és 
força similar al d’Europa. A més, 
el bitllet d’avió també és car.

“En viatges de llarga dis·

 L’estàtua de la Llibertat de Nova York. || aNNa coMpaNy

tància, també han tingut molt 
èxits les destinacions asiàti·
ques, com Tailàndia o Bali”, va 
apuntar Anna Nava de Viatges 
Barceló. Així mateix, enguany 
han destacat els indrets del nord 
d’Àfrica, amb països com Tunísia, 
Turquia, el Marroc o Egipte. A 
més, les destinacions més pròxi·
mes, com les Illes Balears o les 
Canàries, també rebran força 
turistes enguany, ja que és una 
zona que està força a prop i que 
surt bastant bé de preu. 

Viatges d’aventura, 
d’estudis i solidaris

  Activitat de descens de barrancs i engorjats.  || MarINa aNtúNez

Quan pensem en un viatge, no 
sempre busquem ofertes que pri·
oritzin la comoditat. De vegades, 
preferim gaudir dels viatges que 
aposten per les activitats d’aven·
tura, per aprendre idiomes o tre·
ballar en l’àmbit de la solidaritat.

A Castellar, el Punt d’In·
formació Juvenil disposa d’un 
gran ventall de propostes que 
s’orienten als més joves de la 
vila. Pel que fa a les activitats 
d’aventura o esportives, podem 
trobar viatges per a realitzar 
molts esports, com el trekking, 
el descens de barrancs, l’esca·
lada, el rafting, caiac, la piragua 
o la vela. Molts, a l’estiu, estan 
relacionats amb l’aigua.

A les estades d’idiomes, 
els usuaris poden optar per les 
estades nacionals o bé estades 

en un país estranger, amb l’anglès 
com l’idioma més sol·licitat. Els 
destins principals són: Gran Bre·
tanya, Irlanda, Nova York, Aus·
tràlia, Canadà, Malta i França. 
Solen estar molt ben programats 
per empreses que es dediquen tot 
l’any a realitzar cursos. 

Encara hi ha una altra acti·
vitat molt demanada pels joves. 
Són els camps de treball. Aquests 
consisteixen en treballar en un 
projecte de dimensió social, com 
ajudar persones, protegir la 
natura o restaurar edificis d’inte·
rès. Aquests camps comporten un 
treball en grup i el profit que se’n 
treu és més gran.

En qualsevol cas, tant si 
és per fer aventura, aprendre 
idiomes o ajudar en un projecte 
solidari o social, l’opció de viatge 
que s’esculli dependrà, en última 
instància, del pressupost i la dis·
ponibilitat de cadascú. 

  Marina Antúnez
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LA BÚSTIA podeu escriure els missatges per aquesta secció a lactual@castellarvalles.cat. 
deixeu nom, cognom, número de telèfon i número del dNI. Màxim 15 línies a doble 
espai. les cartes poden ser extractades.els escrits es publicaran per estricte ordre 
d’arribada. les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

Resposta a la 
senyora Imma 
Moyano

Casal d’Estiu

Tothom estava 
conmogut

ció de la setena escola a la parcel·la 
del pla parcial dels Fruiters. Amb 
això queda resposta també la 
segona pregunta que em fa, si puc 
demanar a un equip municipal dife·
rent al meu que prengui la decisió 
que el meu partit no va prendre 
quan governava.
Quan vaig parlar de la idea que qui 
governa ha de ser valent, em referia 
al fet que als Fruiters s’ha d’expro·
piar una part de la parcel·la, però si 
s’ha de fer, si és per l’interès general, 
si és per un equipament educa·
tiu necessari i urgent, es fa. Per tot 
això nosaltres ja havíem mantingut 
converses i arribat a un cert acord 
amb el propietari. Planificar, estu·
diar, proposar, consensuar, decidir 
i executar és més o menys la línia 
que marca l’acció d’un govern. En 
tots els anys de govern de què puc 
respondre ho vam fer, de vegades 
millor i de vegades pitjor, encer·
tadament o no tant, amb diligèn·
cia o massa lentament, però ho 
vam fer, per això Castellar té avui 
els serveis i equipaments que té, 
l’skate i les pistes d’atletisme entre 
ells. Que en fan falta més, segur. 
Però a cada moment la responsa·

Bones vacances per a tothom

Tant se val si marxeu unes setmanes a les illes Canàries o tan sols un 
cap de setmana a la platja. L’important és notar que estem de vacances 
i desconnectar. Nosaltres ho farem. Bon estiu per a tots!!
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 gemma perich

 antonio lópez

 l’altraveu

Què farà durant 
aquestes 
vacances d’estiu?

EL DILEMA

Em quedaré aquí perquè no 
puc pagar·me un bitllet per 
a viatjar al meu país. M’agra·
daria molt però ho hauré de 
deixar per una altra ocasió.

Mª Solar del Cardoso
dona de neteja

Em quedo a casa perquè no 
hi ha cèntims aquest any. Un 
altre any ja ho veurem però, 
de moment, l’economia del 
país i la meva butxaca no 
estan per gaires festes...

Pere Coma
jubilat

No faré res especial. Estic 
embarassada i em quedaré 
a Castellar per descansar. 
Potser marxo, això sí, algun 
cap de setmana però no faré 
cap viatge aquest estiu.

Vero Gómez
administrativa

En una carta a L’Actual del 27 de 
juny, la senyora Imma Moyano feia 
una sèrie de reflexions al voltant de 
la setena escola. Com que vaig ser 
citada en l’esmentat escrit, voldria 
adreçar·li unes paraules. Vaig treba·
llar durant molts anys des del meu 
càrrec de regidora de govern en el 
nostre ajuntament i ho segueixo fent 
ara des de l’oposició, sempre amb un 
únic objectiu: el major benestar i l’in·
terès general.
Responc a les seves preguntes: sí que 
vaig i vam prendre decisions valentes 
quan governàvem. Les vam prendre 
per fer l’escola Mestre Pla, per fer 
l’escola Joan Blanquer, per fer els dos 
instituts de secundària, la ludoteca, 
la biblioteca, l’escola d’adults, l’escola 
de música. Les vam prendre quan a 
les acaballes de la legislatura passada 
vam proposar, fins i tot sense l’acord 
dels nostres socis de govern, la ubica·

bilitat és de qui governa. Una pro·
posta de futur no pot ser retreta als 
qui governaven en el passat, això 
no és just ni lògic.
Diu també, senyora Moyano, que 
“el fet que durant anys no s’hagués 
tingut en compte el creixement 
de la població per al conseqüent 
augment dels serveis era una de les 
coses que ja abans de trobar·me en 
aquesta situació em produïa una 
gran indignació”. És una acusació 
implícita i força injusta també als 
governs dels quals he format part 
però ara seria massa llarg expli·
car·ho. Tot i així, em poso a la seva 
disposició per parlar·ne per un 
altre canal si a vostè li sembla con·
venient. Des de l’oposició, també 
estic i estem a la disposició de la 
ciutadania i amb voluntat cons·
tructiva.
És una llàstima que en els anys que 
porta vivint a Castellar, mai hagu·
éssim comptat amb la seva opinió 
i amb els suggeriments que ens 
podria haver fet.

He de felicitar la regidora d’Edu·
cació pel seu article en resposta 
a un altre meu sobre el Casal 
d’Estiu: he de reconèixer que 
aporta noves dades sobre el meu 
currículum, encara que no crec 
que siguin necessàries ni de l’in·
terès de ningú. De tota manera, 
com a professional del lleure en 
un centre privat, li demano si hi té 
alguna objecció, senyora regidora.  
Si com vostè diu la responsabili·
tat del Casal d’Estiu ha passat a la 
regidoria d’Educació (segons van 
dir vostès, per donar més contingut 
educatiu i pedagògic al Casal, com 
si tots aquests anys no hagués estat 
així) és cert que tampoc ens podem 
oblidar dels que realment fan la 
feina de coordinació i d’organitza·
ció, que són  les regidories d’Esports 
i Joventut, i tot el seu personal.
Estic d’acord amb la filosofia de no 
trencar amb tot i aprofitar tot el 
que es feia bé: coordinació i orga·
nització (si només n’aprofiten això, 
van molt errats). Però no així apro·
fitar la programació dels darrers 
anys, ja que  si el nostre Casal és al 
lloc on és, és pel seu poder d’INNO·
VACIÓ any rere any, entre altres 
coses.
Vostè es fa preguntes i diu: “és lògic 
que un treballador municipal agafi 
excedència per treballar al Casal i 
l’Ajuntament hagi de contractar a 
un altre per substituir·lo?” Depèn 
de quines siguin les seves priori·
tats, regidora. Fins ara, sembla 
que la prioritat era el contingut 
educatiu, la qualitat i la gestió del 
Casal amb personal amb experi·

FE D’ERRADES

· Al passat número de L’Ac-
tual s’informava de l’atur entre 
maig del 2007 i el maig de 
2008. Per un error de càlcul, 
es va apuntar que l’atur havia 
crescut un 2% quan en realitat 
el percentatge és del 19,92%.

-A La bústia, la carta Clara, 
Òscar i...Laporta anava signada 
per una persona diferent a la 
que signava la carta. L’autora 
de l’escrit és Eulàlia Sagrera.

ència. Quina és la seva? També es 
pregunta si és normal calcular el 
nombre de monitors i directors 
abans de conèixer el nombre d’usu·
aris. Doncs sí, regidora,  es basa en 
anys d’experiència. En tot cas, li 
proposo que deixem passar l’estiu i 
després ja farem la valoració opor·
tuna del Casal. Això sí, espero que 
aleshores tingui dades i arguments 
més sòlids i més propis.

Era un punt negre de la carretera 
B·124, llegíem en un dels comuni·
cats. Està plena de punts negres 
aquesta carretera. Són moltes les 
persones que hi han deixat la vida 
o que han quedat fatalment ferides 
a causa d’accidents. Quantes 
vegades hem patit la commoció a 
petita escala per l’accident de per·
sones amigues o conegudes.
Aquesta vegada va ser dife·
rent. Tota la població va quedar 
commoguda perquè els afec·
tats per l’accident eren persones 
que feien serveis a la comunitat. 
Els bombers i els escombriaires 
formen part de la vida de la ciutat 
d’una manera sovint silenciosa 
però sempre imprescindible.
Ens dol la mort del David i el dolor 
dels altres bombers i escom·
briaries d’una manera especial 
perquè ha passat mentre estaven 
vetllant pel nostre benestar. Ens 
dol, pel caràcter voluntari de la 
feina que fan els bombers de Cas·
tellar. Ens dol pel servei quotidià 
i moltes vegades poc valorat que 
fan els escombriaires.
Des de l’Agrupació d’electors de 
L’Altraveu hem viscut i estem 
vivint d’aprop el dolor i la incertesa 
d’aquests dies. Volem expressar 
amb aquestes ratlles unes paraules 
d’ànims per a totes les persones que 
estan patint les consequències de 
l’accident. També volem expressar 
el desig que la  B·124  deixi de tenir 
“punts negres” que ens facin patir.
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que el consell havia de tirar enda·
vant per tal de no repetir l’esquema 
i les mancances que havia patit (i 
segueix patint) Castellar a nivell 
cultural, un consell que no tan sols 
visqués el dia a dia sinó que fos un 
lloc de reflexió i treball per bastir 
propostes de futur. Vàrem presen·
tar la proposta per iniciar l’estudi i 
els estatuts i va ser aprovat pel ple. 
El nostre interès pel tema va fer 
que ens presentéssim a la primera 
reunió amb la resta de grups 
(desembre del 2007) amb els esta·
tuts treballats i a la carpeta. Tret 
d’un parell de punts que a nosal·
tres ens semblaven bàsics per un 
bon funcionament del Consell i que 

van propiciar un debat (sobretot 
amb els representants de l’equip 
de govern) tots els grups van 
trobar interessant la nostra pro·
posta i després d’un parell de tro·
bades el reglament va quedar con·
sensuat i llest per aprovar al ple 
(gener 2008).
L’equip de govern semblava haver 
oblidat aquell reglament treballat i 
consensuat per tots els grups i és 
per això que l’oposició (ERC, CiU 
i L’Altraveu) va decidir portar·lo 
al ple per aprovar·lo. Tots sabem 
com va acabar tot plegat: el vot 
del senyor Roman sumat amb els 
dels regidors del PSC van impedir 
aquesta aprovació.

Ara, un mes després, l’equip de 
govern decideix portar a ple el 
seu reglament per al Consell de 
Cultura, no pas el reglament tre·
ballat i debatut per tots els repre·
sentants durant el desembre i 
gener passats. Sospitosament, 
aquesta proposta de consell no 
recull aquells punts que nosaltres 
vàrem considerar importants i que 
ells (i la resta de grups) van acabar 
acceptant després d’escoltar els 
nostres arguments. La diferèn·
cia no és pas banal: nosaltres pro·
posem un consell on l’Ajuntament 
sigui un més a dir·hi la seva i tre·
balli colze a colze amb la societat 
civil. La seva proposta, en canvi, 

El Consell de 
Cultura que sempre 

hem volgut

i la memòria no em falla, 
ara just fa un any vàrem 
començar a treballar 
seriosament el tema del 

Consell de Cultura. Era una cosa 
que teníem clara quan vàrem pre·
parar el nostre programa electoral 
i ho havíem debatut dins i fora del 
nostre grup polític amb intensitat i 
amb entusiasme: teníem molt clar 

 Eulàlia Sagrera*

S

Un somrís per 
punts

er feliç, moderada·
ment feliç, més enllà 
dels moments plens 
on tot sembla encai·

xar, és una qüestió d’actitud: n’hi 
ha prou amb donar valor a allò 
que es té en comptes de negli·
gir·ho per allò que no es posse·
eix. Ni que sigui per una qüestió 
quantitativa, perquè la capacitat 
de desitjar és infinita, no s’acaba 
mai! És allò que alguns psicò·
legs nord·americans ja comen·
cen a anomenar “la síndrome 
dels peixos en el mar”: si mirem 
al nostre cubell sempre ens fa 
l’efecte que a l’aigua encara hi 
queda un peix més gran o més 
saborós. Com que el desig no té 
límits i la voluntat de millorar és 
inherent a totes les persones, el 
neguit vital sembla assegurat. 
Prou que ho saben els professi·
onals del màrqueting! Quantes 
vegades no hem entrat en una 
botiga per comprar quelcom que, 

en arribar a casa, constatem 
que no ens feia pas tanta falta? 
Hem adquirit una cosa que no 
ens calia i una vegada esvanit el 
desig ha esdevingut gairebé una 
andròmina. Potser és que, com 
deia un pensador de l’antiguitat, 

“no és més feliç qui més té sinó 
qui menys necessita”. Ser cons·
cients d’això, però, no s’aprèn 
de manera immediata. Saber 
valorar allò que ens fa feliços 
de debò és un procés que vol 
temps. Com en els passatemps 

 Carles Sanosa

  Bones vacances. || joaN MUNdet

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

S

Petits passos, 
grans projectes

Aleix Canalís*

Q
uan en el programa 
electoral amb el qual 
ens vam presentar a 
les eleccions muni·
cipals de l’any 2007 

parlàvem de la nostra aposta per 
l’urbanisme a favor de les perso·
nes, fèiem referència a la  volun·
tat d’impulsar una nova dinàmica 
en la política d’actuacions a l’espai 
públic del nostre municipi. La idea 
era clara: “Després d’una etapa en 
la que han primat els grans projectes 
arriba el moment de posar l’urba-
nisme al servei del ciutadà. L’urba-
nisme entès com una eina de millora 
de la qualitat de vida dels caste-
llarencs i castellarenques, per tal 
d’aconseguir un espai i un paisatge 
urbà més agradable i cuidat.”
Aquesta filosofia és la que ens 
ha impulsat a tirar endavant un 
Pla d’Obres de Millora Urbana 
(POMU) que fins a finals d’any, 
però amb vocació de perdurar en 
exercicis posteriors, ens permetrà 
realitzar prop de 30 actuacions 
en diverses zones del municipi. 
Aquestes actuacions, que seran 
preferentment de manteniment i 
millora de paviments i voreres, se 
l’hi haurà d’afegir la reforma inte·
gral del primer tram del carrer 
Lleida (entre el carrer Barcelona 
i el carrer Doctor Vergés) i altres 
obres com la primera fase de les 
obres de conversió en zona per a 
vianants dels carrers Sala Boade·
lla i Montcada.
El POMU 2008, sota el lema “Petits 
passos, grans projectes”, neix amb 
la voluntat d’anar posant al dia 
l’estat de l’espai públic del poble i 
serà una eina molt útil per gestio·
nar i periodificar convenientment 
les actuacions que s’aniran duent a 
terme en els propers anys. 

*Tinent d’alcalde de Territori

corre el perill de convertir·se en 
una creació de canals burocratit·
zats de relació entre els creadors 
culturals i les institucions públi·
ques, en una espiral típica de cli·
entelisme. 
Finalment, però, hem cregut 
oportú votar favorablement aquest 
reglament i hem decidit renun·
ciar a algun d’aquest aspectes que 
creiem importants; considerem 
prioritària la creació del Consell 
i vetllarem perquè el seu funcio·
nament sigui decisiu per encarar 
el projecte cultural que Castellar 
necessita.  

*Membre secció local ERC

de quan érem petits, per dibui·
xar un somrís només cal unir, de 
mica en mica, els punts que de 
debò compten. Bones vacances! 
O serà millor pensar·hi ara ja, si 
no volem quedar aviat atrapats a 
Castellar per banda i banda? 

I els que ens 
quedem, què?

Rosa Andreu

es coses són així: hi 
ha vegades en què 
diverses circums·
tàncies ens impe·
deixen marxar de 

vacances. I quan passa això, 
viure a Castellar no és cap avan·
tatge. Serveis tancats, cap acti·
vitat programada, ni pública ni 
privada... Sort que tenim cotxe 
per moure’ns per la comarca, i 
que, amb les obres previstes per 
a l’estiu, al menys, veure’m algú 
pel carrer de tant en tant.

L
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n primer lloc vull donar 
el condol als familiars 
de la víctima de l’últim 
accident  a la carre·

tera. En segon lloc vull fer una sèrie 
de reflexions sobre aquest accident: 

ra , a un any i poc de les dar·
reres eleccions municipals és 
moment de fer balanços, comen·
taris i declaracions. A Castellar 

del Vallès tenim un consistori que podríem 
anomenar atípic, encara que no únic a Catalu·
nya. El senyor Roman forma part del consis·
tori com a regidor no adscrit, ja que si bé es va 
presentar a les eleccions dins la llista de Con·
vergència i Unió, un cop va acceptar el càrrec 
de regidor va sortir d’ aquest grup municipal i 
actualment fa política per lliure sota la deno·

a Família Expósito 
Belchin volem manifes·
tar públicament el nostre 
més sincer agraïment 

per les mostres de condol i compren·
sió rebudes aquests dies arran de la 

La poma d’Estepona

Agraïment
Polítiques 

d’habitatge i AREs

Objectiu: 
tornar al setembre

Polítics ineptes

  Antoni Tintó 

  Família Expósito Belchin

  L’Altraveu

 Montse Gatell*

 Joan Torres
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‘acaba el curs polític també 
a Castellar. Arribem a 
l’estiu fent valoracions 
diverses del primer any 

de legislatura i de govern socialista. 
Ho fem una mica apressats, perquè 
a aquestes alçades tots tenim la sen·
sació que necessitem, més que mai!, 
les vacances, i això ens fa actuar amb 
certa precipitació, com si els dies pas·
sessin més ràpid si accelerem el ritme 
de les nostres vides. 
En el cas del grup municipal de CiU, 
fem també valoració del nostre primer 
any a l’oposició. Mirem enrere i veiem 
molts mesos de feina, la que vam tenir 
abans de les eleccions i la que va venir 
després, que era diferent, però feina 
per Castellar al cap i a la fi. Veiem l’es·
forç de molta gent per sobreposar·se a 
un disgust col·lectiu en perdre les elec·

cions; veiem l’enteresa de moltes per·
sones i la voluntat de seguir endavant, 
sempre endavant, perquè l’objectiu 
s’ho val.
Fent un repàs, no es pot dir que aquest 
hagi estat un any de traspàs, sense res 
massa important, com són de vegades 
els inicis de legislatura. El nou govern 
ha provocat canvis en la manera de 
governar, en els objectius, en el pols del 
municipi, en el model de poble i també 
en les maneres de fer. Vam tenir la 
deserció d’un regidor del nostre grup 
que, cridat per altres objectius que no 
trobava a l’oposició, va convertir·se en 
el primer trànsfuga de la història de 
Castellar. Dubtós honor, per cert. Això 
ha provocat també un canvi en la dinà·
mica política de la vila, perquè ara les 
coses, importants o no, les pot decidir 
algú que no ha de retre comptes a 
ningú i que, un cop aconseguit l’objec·
tiu de ser regidor, renega de qui li ha 
donat l’oportunitat de ser·ho i de les 
persones que el van votar.
Això és el realment important 
d’aquest primer any: gràcies a això, 
l’equip de govern ha pogut tirar enda·

inesperada pèrdua del nostre estimat 
David. A tots vosaltres dir·vos que 
heu estat un gran suport i ens heu 
ajudat a portar una situació que de 
per si ja és veritablement feixuga.
Entre les moltíssimes mostres de 
suport i estimació, volem agrair espe·
cialment les rebudes pels seus com·
panys del parc de bombers volunta·
ris de Castellar de Vallès amb el seu 
cap Josep Casajuana i a tots els amics 

i veïns del municipi que ens heu fet 
arribar paraules de respecte i admi·
ració que grandegen el seu record. 
Igualment volem agrair el suport del 
senyor alcalde, Ignasi Giménez, i de 
la resta del consistori així com a la 
Generalitat de Catalunya i al seu cos 
de bombers.
Us donem les gràcies pel vostre 
suport i per fer·nos sentir encara més 
orgullosos d’ell. 

u a t r e · c e n t r e s 
setanta una llars 
en risc d’exclusió 
residencial; 1.126 
llars de nova for·

mació per emancipació fins 
el 2010 amb dificultats la 
majoria d’elles a l’accés a un 
habitatge en el mercat lliure; 
1.300 habitatges buits... Són 
dades que es desprenen del 
Pla Local d’Habitatge i que 
ens indiquen que cal una actu·
ació decidida i urgent de les 
administracions públiques. 
Malgrat que les competèn·
cies en l’àmbit local en relació 
amb les polítiques d’habitatge 
són limitades, tenim un marge 
considerable per actuar i és la 
nostra obligació com a consis·
tori fer·ho. 

D’aquesta manera, doncs 
compartim amb l’equip de 
govern l’argument que calen 
polítiques d’habitatge a Cas·
tellar. Tot i això, és neces·
sari saber com han de ser 
aquestes. Tenim un Pla Local 
d’Habitatge que ens hauria 
de servir com a base per 
començar a treballar, elabo·
rant així una política inte·
gral amb l’objectiu de pal·liar 
les necessitats detectades 
amb les mesures més ade·
quades. No podem continuar 
actuant sense planificació. En 
aquest sentit, doncs, i a mode 
d’exemple, apuntem que cal 
redefinir el paper de l’Oficina 
Local d’Habitatge, que hauria 
de ser un instrument per a la 
mobilització dels habitatges 
buits i el foment del mercat de 
lloguer; i també que és neces·
sari fer una reflexió sobre la 
tipologia d’habitatge protegit 

que ens cal. Així doncs, consi·
derem que és prioritari actuar 
sobre aquestes 471 llars amb 
risc d’exclusió residencial i que 
l’habitatge protegit de compra 
en cap cas es pot veure com una 
mesura adequada per aquest 
col.lectiu.

Som conscients que vivim 
una situació heretada de dèficit 
de planificació urbanística 
que constantment ens fa triar 
entre allò dolent i allò pitjor. 
No hi ha reserves de sòl ni ter·
renys municipals que perme·
tin un desenvolupament urba·
nístic que no passi per perdre 
espais consolidats o per l’enri·
quiment de promotors particu·
lars. Dit això, i en relació amb la 
discussió de les AREs al nostre 
municipi, considerem que la 
proposta tal i com s’ha plante·
jat ens presenta una sèrie de 
dubtes que ens han portat a 
decidir el nostre vot negatiu en 
aquesta aprovació inicial.  

El primer gran dubte és 
la inclusió del camp de futbol 
en l’ARE del Nou Eixample. 
Pensem que incloure el Camp 
de Futbol a l’ARE del Nou 
Eixample ens torna a hipotecar, 
fent una fugida endavant, amb 
l’únic espai que és veritable·
ment nostre. En aquesta ope·
ració, tenint en compte que hi 
posem molt terreny municipal, 
en guanyem molt poc. Al futur 
d’aquesta zona li cal un debat 
més serè, més participatiu i 
que no perpetuï aquest model 
d’anar sempre a remolc dels 
errors anteriors. D’altra banda, 
traslladar el camp de futbol 
al mig del polígon industrial, 
torna a tancar la possibilitat 
d’estudiar la compactació de les 
instal·lacions esportives en un 
futur. El segon dubte és la tipo·
logia d’habitatge protegit que 
en resulta de tota aquesta ope·
ració; encara no sabem si dispo·
sarem d’habitatges de propietat 
pública, ni si aquests seran de 
lloguer o de compra. 

vant temes que no compten amb el 
suport polític de la resta de grups, 
com ara la ubicació de la setena escola 
a les pistes de cros i la implantació de 
les ARE i els seus 600 pisos (comptant 
els 150 que aniran al camp de futbol). 
En el passat ple es van aprovar ja els 
primers tràmits perquè tot això sigui 
realitat en un futur proper. També en 
aquest any s’ha vist desmuntat el pro·
jecte de l’Espai Tolrà, reoberta l’acti·
vitat a la pedrera de Vallsallent i con·
tinuen els tràmits per la ubicació d’un 
polígon a Can Bages.
Però hem vist moltes coses més 
que tenen a veure amb actituds i 
valors, moltes de les quals no ens 
han agradat. Ja hi haurà temps de 
valorar·ho. En tot cas, agraïm el 
treball conjunt d’aquest any, quan ha 
estat possible, als regidors del PSC, 
de L’Altraveu i d’ERC. Tornarem 
després de les vacances, amb les 
forces renovades i el mateix esperit 
constructiu que hem tingut sempre.
Bon estiu a tothom! 

*Portaveu grup municpal de CiU

Què han fet els polítics tots aquests 
anys..? Jo els hi diré, res...
El senyor Corominas va prometre 
i prometre però tenia altres feines, 
com s’ha vist després al cap dels 
anys. La senyora Gatell va conti·
nuar amb el mateix programa del 
senyor Corominas, és a dir, res de 
res. I per últim el senyor Giménez, 
què fa? S’ha encaparrat que el tren 

arribi al nostre poble  però de la 
carretera no ens  
diuen res.... Ah!  Sí, va dir que farien 
una rotonda davant de la Sony.
Aquesta mort ha tingut molta reper·
cussió, esperem doncs que sigui l’úl·
tima i que d’una vegada els polítics 
posin les màquines en marxa perquè 
aquesta mort es quedarà a la seva 
consciència per la seva ineptitud. 

minació de regidor no adscrit. Aquesta situa·
ció està permetent a l’equip de govern (PSC) 
aprovar moltes resolucions amb el vot contrari 
de totes les altres forces polítiques i comptant 
només amb el vot del senyor Roman.
Hem de recordar que a les passades elecci·
ons no teníem llistes obertes i que els vots que 
van permetre que el senyor Roman fos regidor, 
fóren vots obtinguts per Convergència i Unió.
Què ha passat? Per què el senyor Roman ha 
deixat el grup de Convergència i Unió? Potser 
per desacord dins del partit? Potser perquè 
Convergència i Unió va perdre les eleccions 
i ja no va formar govern? Potser perquè el 
senyor Roman volia formar part del govern 
municipal? De fet no ho sabem. Però qui sí 
ho sap cal que ho expliqui. Cal que tant els 

responsables de Convergència i Unió com el 
mateix senyor Roman ens expliquin a tots 
què ha passat. El poble ha de saber perquè els 
vots que Castellar va donar a CiU ara servei·
xen per anar en contra de les propostes de la 
mateixa Convergència i Unió.
La política, i molt especialment la municipal 
ha d’ésser una dedicació, no una professió per 
a cadascun dels regidors. Qui no s’ho plantegi 
d’aquesta forma està propiciant l’aparició de 
la corrupció, primer la moral i desprès l’eco·
nòmica, tal com recentment sembla que ha 
passat a l’Ajuntament d’ Estepona.
Si en un cistell de pomes n’hi ha alguna de 
podrida cal treure·la per evitar que amb el 
temps n’hi hagi més.
Seguir fent política com fins ara ens portarà 

a fer un poble d’esquenes als vilatans (la 
plaça Major, Can Bages, setena Escola, i ara 
les ARES). La lectura dels resultats electo·
rals fou molt clara (PSC 10, CiU 7, L’Altraveu 
2 i ERC 2), cap grup municipal té majoria 
absoluta, cal doncs que les decisions impor·
tants es decideixen per consens.
De la mateixa manera que cal que Conver·
gència i Unió i el senyor Roman donin expli·
cacions, també ho a de fer l’equip de govern. 
Cal que ens diguin perquè estan aprovant 
qüestions importants per al poble amb el vot 
legal, però amoral (en el sentit que no repre·
senta a ningú) del regidor no adscrit. Si totes 
aquestes explicacions no es donen, podrem 
pensar que la poma podrida no només està 
en el cistell d’Estepona. 
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ATLETISME

Afí, com sempre, al seu parti·
cular caràcter, Joan Sesé no ha 
volgut fer cap declaració pública 
sobre el seu comiat. Ni una sola 
paraula. Ho ha dit només a qui 
calia, i al seu cercle. L’incorre·
gible entrenador se’n vol anar 
ara sense fer soroll i de punte·
tes. És silenciós, prudent, i pecu·
liar. Després de les discrepàn·
cies mantingudes amb alguns 
membres de l’entitat en el darrer 
any, ara és moment de posar fi a 
tot plegat.

Sesé deixarà de ser entre·
nador del Club Atlètic Caste·
llar (CAC), per ara, després de 
tretze anys formant atletes. Amb 
la intenció d’acostar posicions i 
normalitzar el clima dins l’enti·
tat, la junta li va proposar per a 
la propera temporada entrenar 
els atletes que ja portava actu·
alment, a més de preparar els 
veterans que volguessin posar·se 
a punt per a les proves de fons. 
Sesé no va acceptar aquest nou 
repartiment de funcions del club, 
i des de la junta tampoc se li farà 
una contraoferta. El nou organi·
grama tècnic quedarà definit el 
setembre, sense Sesé, que conti·
nuarà com a soci del CAC.

L’entrenador, de 44 anys, 
posa el punt final a una relació 
activa de tota la vida al Club 
Atlètic Castellar. Ell va ser un 
dels primers atletes de l’Associa·

ció de Pares del Col·legi El Casal, 
grup creat el 1974 que acabaria 
esdevenint el CAC l’any 1978. 
Sesé ha estat un especialista 
en les proves d’obstacles. Amb 
15 anys va fer la segona millor 
marca d’Espanya cadet en 100 
metres obstacles, i en aquesta 
mateixa disciplina va ser sots·
campió de Catalunya. A partir 
del 1995 va esdevenir director 
tècnic de l’entitat amb la junta 
d’Oriol Sagrera, càrrec que va 
mantenir fins fa dos anys. Durant 
tot aquest temps fins l’actualitat 
ha estat entrenador del club. 

final de temporada || L’adéu de 
Joan Sesé significa el final d’un 
any agitat, el més remogut de la 
història d’un club que complirà 
30 anys aquest setembre. Durant 
aquest període hi ha hagut dis·
crepàncies entre Sesé i altres 
membres del club en la manera 
de funcionar de l’entitat. Tot això, 
entre d’altres efectes, va com·
portar que el preparador marxés 
a entrenar fora de les pistes del 
club, les del Parc de Colobrers, 
per fer·ho en les pistes de l’an·
tiga pedrera, i també a Terrassa 
en cas de necessitar entrenar 
sobre tartan.

Els esforços per conciliar les 
parts per part de la junta direc·
tiva que presideix Àngel Vilalta 
van anar encaminades a fer un 
nou projecte de club, encara en 
marxa, per reestructurar l’enti·
tat en base a les opinions de totes 
les parts implicades amb el Club 
Atlètic Castellar. Per al setem·
bre està previst que es facin unes 
jornades de discussió per definir 
un nou document que marcarà el 
disseny i els eixos principals del 
Club Atlètic Castellar, i la direc·
tiva vol convocar una assemblea 
extraordinària a l’octubre per sot·
metre a votació el contingut. 

Sesé no entrenarà pel CAC

  Joan Sesé en una prova atlètica a Andorra. || c.a.c.

 Jordi Mas

El tècnic i la junta no 
s’han posat d’acord 
en les funcions que 
havia de tenir la 
temporada vinent

La junta directiva del CAC es desmarca 
de l’article de Ramon Montllor

La directiva del Club 
Atlètic Castellar ha volgut 
desmarcar-se d’un article 
signat per l’entrenador 
Ramon Montllor i publicat 
al setmanari Forja, on el 
tècnic valorava aquesta 
passada temporada, que 
ha significat també la 
seva tornada al club com a 
entrenador. La junta ja ha 
parlat amb Ramon Montllor 
del cas per manifestar 
la seva opinió per la 
publicació d’aquest article, 

i ha volgut deixar molt clar 
de cara a fora que el text 
només manifesta l’opinió 
personal de l’entrenador, i 
que no s’han de confondre 
les opinions de Montllor 
amb les de la junta directiva 
del Club Atlètic Castellar.
Una de les prioritats de la 
junta d’Àngel Vilalta per a la 
propera temporada serà la 
de fer un equip tècnic que 
no estigui format al voltant 
d’una sola persona, sinó 
que s’actuï com un conjunt.

  Redacció

Vizuete torna 
als orígens

Després d’arrossegar molts pro·
blemes per les lesions en els 
últims mesos, l’atleta del CAC 
Omar Vizuete ha tornat a recu·
perar les bones sensacions de fa 
dos anys, quan destacava com 
un dels millors atletes catalans 
en tanques. El cap de setmana 
passat Vizuete es va imposar a 
la prova dels 400 metres tanques 
en el Míting Internacional Ciutat 
de Barcelona a l’estadi olímpic 
Lluís Companys. El castellarenc 
es va imposar als seus rivals amb 
una gran marca de 54 segons i 8 
dècimes, posant de manifest el 
seu bon moment de forma.

El míting barceloní tornava 
després de vuit anys d’absència, 
i davant d’un públic de més de 
7.000 persones, es van exhibir 
grans atletes del panorama 
internacional i català. Vizuete 
va compartir cita amb espor·
tistes com la velocista jamai·
cana Veronica Campbell, o el 
kenyà Moses Masai, que va 
batre el rècord dels 5.000 llisos 
que tenia Dieter Baumann des 
de Barcelona ’92. També hi va 
haver la presència d’atletes 
catalans com Reyes Estévez, 
Juan Carlos Higuero o el saba·
dellenc Miquel Quesada.

Omar Vizuete té la millor 
marca júnior catalana aquest 
any als 400 metres tanques i la 
sisena d’Espanya, i és el millor 
registre del CAC a les dades del 
rànquing de la Federació Espa·
nyola d’Atletisme juntament 
amb Marc Vela, que és sisè en 
salt de perxa en categoria cadet. 
Pel que fa a les dades de la fede·
ració estatal, també destaca la 
bona posició de l’equip juvenil 
masculí de 4x100 relleus, que 
ocupa el vuitè lloc. 
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Nuñez és de nou finalista

El jove tennista del Club Tennis 
Castellar Gerard Núñez es va 
tornar a quedar a les portes 
d’un títol comarcal. En aquesta 
ocasió va ser en el campionat del 
circuit juvenil que va organitzar la 

L’Esporestiu, el casal multiesportiu que organitza el Club Tennis Castellar, ha registrat en les últimes setma·
nes el seu màxim d’alumnes inscrits. Fins a una setantena de nens i nenes han participat en les activitats en les 
darreres setmanes. Les sessions es fan conjuntament a les instal·lacions del Casino del Racó i a les del Club de 
Tennis. Les activitats s’allargaran fins l’1 d’agost, i també es faran dues setmanes més el setembre.

c.t.c.

L’Esporestiu del CTC registra fins a una setantena d’inscrits

TENNIS

setmana passada el Club Egara de 
Terrassa.

El castellarenc va caure en 
la final de la categoria benjamí 
de dissabte contra un dels seus 
grans rivals, Pol Julià. El vence·
dor es va acabar imposar en dos 
sets per 4 a 6 i 2 a 6.  Núñez ha 
estat protagonista en alguns tor·

neigs d’estiu de la seva categoria, 
com el Diadora que organitza el 
club Júnior de Sant Cugat, on va 
resultar·ne vencedor. 

Durant aquesta propera 
setmana alguns dels tennistes del 
Club Tennis Castellar disputaran 
el torneig Esportiu Vallès, que es 
disputa a l’Ametlla del Vallès. 

VÒLEI PLATJA

Prova de vòlei platja

Demà es farà a Can Juliana un 
torneig amateur de vòlei platja que 
servirà com a prova pilot d’una 
competició més gran que es vol 
fer al mateix escenari per la Festa 
Major. Constarà d’equips de quatre 
jugadors ·poden ser mixtes·, i els 

participants es podran inscriure 
a la zona de la pista abans de les 
deu del matí, quan començarà el 
torneig. Els jugadors tindran accés 
lliure a la piscina de Sant Feliu, 
i el guanyador s’emportarà una 
partida de franc de paintball. “Serà 
una prova pilot de cara la Festa 
Major”, ha comentat un dels orga·
nitzadors, Guillem Marchal. 

  Jordi Mas

BÀSQUET

Gairebé mig sènior 
‘B’ masculí serà nou

La revolució al CB Castellar 
ha arribat totes les esferes. 
També al sènior ‘B’ masculí, 
on hi ha cinc baixes en vista a 
la propera temporada. Seguirà 
d’entrenador David González, 
però el club ha donat baixes, 
algunes d’elles inesperades com 
les d’Òscar Ortega i Gregori 
Sepúlvera. Tampoc continuen 
els germans Albert i Xavier 
Serrano, ni Lluís Lindo. 

En el capítol d’altes, hi ha 
quatre jugadors que provenen 
del sots21. Són els exteriors Oriol 
Planas, Albert Llinares i Albert 
Cadafalch, i l’interior Ferran 
Bernadí. Aquests dos últims, 
encara en edat sots21, són una 
aposta del club, i fins i tot podrien 
tenir minuts la propera tempo·
rada amb el sènior ‘A’ masculí de 
Copa Catalunya. Des de la direcció 
esportiva, expliquen, s’ha volgut 
equilibrar el nivell per afrontar 
una categoria més exigent com és 
la Tercera Catalana. 
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Temporada de descensos

La temporada que s’ha acabat no es pot 
qualificar de positiva per als interessos 
dels esports d’equip castellarencs. Aquesta 
primavera s’han comptabilitzat fins a sis 
descensos d’equips de Castellar. Entre 
ells, alguns suats i disputats fins l’última 
jornada, com el de l’Athlètic Castellar o del 
FS Castellar ‘B’, i d’altres més sentenciats 
des d’abans, com és el cas de l’equip masculí 
de l’HC Castellar o el de l’equip femení del 
CB Castellar. Juntament amb femení de 

  Jordi Mas

l’hoquei, i el del futbol, sumen sis descen·
sos de categoria. Un d’ells, pràcticament ni 
es pot considerar descens: és el del futbol 
femení, que en la mateixa setmana del seu 
descens matemàtic a Segona Catalana el 
club va anunciar la seva retirada de la com·
petició per problemes interns entre l’equip 
de fèmines i la directiva.

La temporada actual ha estat un cas 
atípic. Tots els ‘A’ femenins han baixat, a 
més d’equips consolidats com l’Athlètic 
que han perdut la categoria. El bàsquet 
ha deixat el gran ensurt de la temporada 
amb la promoció de permanència de l’equip 
masculí, que s’ha pogut mantenir a Copa 
Catalunya després de superar l’eliminatò·
ria contra el Sant Cugat.

Sense desmerèixer el gran paper de 
l’equip masculí del CAC, que s’ha consoli·
dat a Primera Divisió, el principal entrete·
niment de la temporada ha estat la segona 

volta de la Unió Esportiva Castellar. Malgrat 
no poder aconseguir l’ascens a Preferent, els 
de Javi Alba han aconseguit 45 punts de 57 
possibles aquest 2008. Una ratxa que no ha 
permès pujar de categoria, però que deixa 
els castellarencs com un dels equips que pot 
donar més alegries a partir del setembre. 

tres ascensos || Els ascensos que han com·
pensat la temporada han vingut de la mà 
d’equips ‘B’, i del femení del Club Atlètic 
Castellar. Un ascens previsible tenint en 
compte el nivell de l’equip castellarenc, i 
que l’objectiu del club passava per recu·
perar la categoria perduda. Les altres ale·
gries han vingut de l’equip ‘B’ dels escacs, 
i també del sènior ‘B’ masculí de bàsquet. 
Aquest últim, un ascens de necessitat, ja 
que si el primer equip vol alimentar·se de 
jugadors de la casa, el filial ha d’estar en 
una divisió més competitiva. 

Sis sèniors de Castellar 
han perdut la categoria 
aquesta temporada per 
només tres ascensos

RESUM DE TEMPORADA 2007 - 2008

Ascensos
Bàsquet. sènior ‘B’ masculí
atletisme. Femení
escacs. equip ‘B’

Meitat cap amunt
Futbol. sènior ‘a’
Bàsquet. sènior ‘B’ femení
atletisme. Masculí

Meitat cap avall
Futbol. sènior ‘B’
Bàsquet. sènior ‘a’ masculí

Descensos
Futbol sala. athlètic cc
Futbol sala. Fs castellar ‘B’
Futbol. Femení
Hoquei. sènior masculí
Hoquei. sènior femení
Bàsquet. sènior ‘a’ femení
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MOTOR

Morales arriba al circuit
d’Albacete en plena forma

Un mes d’espera d’ençà de l’última 
cursa. Carmelo Morales ja no pot 
esperar més. Avui comencen els 
entrenaments de la quarta prova 
del Campionat d’Espanya de Velo·
citat al circuit d’Albacete. A la cate·
goria Extrem, el castellarenc ansia 
demostrar el bon moment de forma 
del seu equip per seguir acostant·se 
al líder de la classificació general, 
Jose Luís Cardoso.

En la darrera prova, a Xerès, 
Morales i el seu company d’equip 
Javier del Amor van fer doblet i van 
a l’alça després d’un inici dolent de 

 Jordi Mas

 Morales en la darrera cursa. || t.l.

campionat. Amb la moto en ple ren·
diment i acostumada als nous pneu·
màtics Dunlop, el pilot castellarenc 
de Team Laglisse només pensa en 
atrapar el líder Cardoso. Morales 
és quart de la classificació general 
d’Extrem, té 35 punts mentre que 
Jose Luis Cardoso en té 52. Morales 
va iniciar la temporada com un dels 
favorits a guanyar el títol, però els 
problemes amb els antics pneu·
màtics que calçava la seva marca, 
els Michelin, el van apartar dels 
primers llocs en les dues primeres 
curses. Després d’imposar·se amb 
claredat a la tercera, a Xerès, és 
moment d’escalar llocs a la general 
de la categoria. 

García cau a Catalunya

La desgràcia es va rabejar amb 
Toni García aquest passat cap 
de setmana. El castellarenc va 
perdre bona part de les possi·
bilitats d’assaltar el liderat de 
la seva categoria al Campionat 
del Mediterrani de Velocitat en 
caure al Circuit de Catalunya al 

 Redacció
fregar·se amb un pilot doblat. El 
pilot d’X·Bike rodava a la segona 
posició, per davant del primer de 
la general Joan Pallicer, i a l’inten·
tar passar un pilot doblat al revolt 
Seat, aquest va envair la seva 
traçada i García, en un intent d’es·
quivar·lo, va acabar per terra.

Un segon lloc hagués promès 
a García un final apassionant per 
la lluita pel liderat de la catego·

ria Extrem, però la caiguda fa 
que les distàncies amb Pallicer 
sigui gairebé insalvables. Queden 
només dues curses per acabar 
la temporada, i el líder li treu 26 
punts a Toni García. Si el castella·
renc no hagués tingut aquest con·
tratemps, fins i tot s’hagués pogut 
posar líder de la classificació. Ara 
queda esperar un miracle, o asse·
gurar el segon lloc. 
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Cinc dies de festa gran. Això és el que 
espera als castellarencs i castellarenques 
entre els propers dies 10 i 15 de setembre.

La primera activitat serà la recepció 
a les entitats. Una activitat que es durà a 
terme per segona vegada i que té per objectiu 
“agrair la tasca de les entitats de la vila”, 
segons va explicar la regidora de Cultura, 
Pepa Martínez, durant la presentació del pro·
grama el passat dilluns. I és que del total de les 
114 activitats del programa, 70 estaran orga·
nitzades per les diferents entitats del muni·
cipi. La recepció s’acompanyarà d’un recital 
de poesia anomenat De Castellar organitzat 

La festa gran de la vila 
tindrà lloc entre els dies 
10 i 15 de setembre

Els plats forts musicals 
inclouen El Pets, Slips 
i Doctor Calypso

Una Festa Major diversa

  La regidora de Cultura, Pepa Martínez. || j.g.

per Cappare Produccions. L’escriptor Miquel 
Desclot farà una lectura de textos d’autors 
del municipi o que parlen de la vila, acompa·
nyat per vuit músics castellarencs..

Aquesta no serà l’única novetat del pro·
grama. El consistori instal·larà un punt d’in·
formació, que serà una oficina central on es 
podrà consultar, per exemple, el programa 
de la festa. “Castellar ha crescut molt i 
crèiem necessari aquest punt”, que estarà 
ubicat al vestíbul del Mercat municipal i que 
romandrà obert tots els dies de festa.

Com és habitual, la Diada Nacional de 
Catalunya se suma al programa amb el tra·
dicional acte institucional al carrer de les 
Roques. Per anar fent boca, el mateix 11 de 
setembre hi haurà altres activitats, com ara 
l’exhibició d’esports rurals bascos.

El gruix del programa, però, comen·
çarà divendres, amb el pregó, que enguany 
anirà a càrrec de Montse German. “L’ac·
triu viu a Castellar des de fa tres anys, 
i ha decidit centrar el pregó en les seves 
sensacions com a nouvinguda”, apuntava 
la regidora de Cultura.

A partir d’aquí començaran les acti·
vitats musicals, amb una nit doble: Slips i 
Doctor Calypso posaran ritme al divendres, 
mentre que El Pets portaran, ja dissabte, el 
concert del desè aniversari del disc Bon dia.

Al costat d’aquestes propostes, hi 
haurà les activitats joves, com ara les Vila 
Barraques, la cursa de cambrers, de trastos 
o una exhibició de grafits. Els infants també 
tindran un espai destacat, amb un  total 
de 12 activitats que inclouen la tradicional 
Jornada de la Infància, que es durà a terme 

dilluns dia 15. 
No faltaran aquest any els gegants, 

diables, bastoners, ball de gitanes i sarda·
nes, a més dels balls i concerts que ame·
nitzaran diferents espais de la vila, des de 
l’aire lliure fins a l’Espai Tolrà. Tot plegat 
acabarà dilluns amb el castell de focs.    

Exhibició d’esports 
rurals bascos

El 10 de setembre, a 
partir de les 18 hores, 
la plaça Major acollirà 
aquesta mostra, que 
arriba de la mà de l’en·
titat Eibarko Euskal 
Jokoak. Entre els espor·
tistes que participaran hi 
haurà Ernesto Ezpeleta, 
campió mundial de tala 
de troncs.

Folklore de
les Filipines

El grup Karangahan, 
provinent de les Filipi·
nes, oferirà dissabte 13 
a les 6 de la tarda, a la 
plaça Major, una mostra 
de les tradicions d’aquest 
indret. La Festa Major 
ens permetrà apropar·
nos a la cultura, la tradi·
ció i la història d’aquest 
racó del planeta.

La Cursa Popular 
arriba a la 26a edició

Grans, mitjans i petits, 
o el que és el mateix, 
tothom, podrà par·
ticipar dissabte a la 
26a edició de la Cursa 
Popular. A la tarda 
també tindrà lloc la 
vuitena edició de la 
patinada popular, amb 
patins en línia, mono·
patins i patinets.

 Ànnia García
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S’acaben els concerts d’estiu

“Aquest any hem recuperat la 
plaça del Mercat i hem inaugu·
rat el pati de la Casa Massaveu 
com a escenari. Això ha agradat 
molt al públic, que ha participat 
activament de les Nits d’Estiu. 
La valoració és, doncs, posi·
tiva”, explicava Pepa Martínez, 
regidora de Cultura respecte als 
concerts de les Nits d’Estiu.

Han estat vuit concerts els 
que han omplert de música les 
nits del mes de juliol. El cicle es 
va encetar amb la inauguració 
de la nova plaça amb un concert 
de Jazzspirit, una formació que 
va aplegar unes 300 persones. El 
cicle va continuar amb el grup 
Port·Bo i les havaneres, el 4 de 
juliol, als jardins del Palau Tolrà.

Dissabte 5 hi va haver Fran·
cesc Burrull i Laura Simó, amb 
una magnífica proposta musical 
de versions de Joan Manel Serrat. 
El dia 12 va ser el torn de Gaz·
pacho, una formació gironina que 
va fer gaudir a les 200 persones 
de públic de la música flamenca i 
la rumba catalana.

  Marina Antúnez

  A l’esquerra, concert del Quintetíssim de l’OSV. Al costat, a dalt, Laura Simó interpretant Serrat. A sota, grup Dealan.  || j.g

L’endemà, el jazz tornava a 
ser protagonista, amb el grup de 
Ronald Baker i Ignasi Terraza. 
La pluja va deslluïr una mica 
l’acte, que finalment va tenir lloc 
al Calissó Art. Dimecres 16, els 
cantaires de la London Gay Men’s 
Chorus van ser al Palau Tolrà per 
participar des de Castellar a la 
segona trobada de Cors d’Homes. 

El passat cap de setmana 
va ser el torn de Quintetíssim, 
els solistes de vent de l’Orques·
tra Simfònica del Vallès, que va 
agradar, tot i que algun sector 
del públic va trobar el repertori 
una mica massa dens. A la cita, al 
pati de la Casa Massaveu, hi van 
acudir 120 persones. 

I per cloure el cicle, es va con·
vidar el conjunt de música celta 
Dealan, que va reunir prop de 
400 persones. Va ser aquest últim 
concert, de 80 minuts de durada, 
el que més públic ha reunit. La 
mitjana d’assistència ha estat més 
elevada que l’any anterior. Segons 
la regidora, “hi ha hagut molt 
públic i aquest era l’objectiu de 
la Regidoria a l’hora de triar els 
grups, per fer gaudir als caste·
llarencs de les Nits d’Estiu”. 

De revetlla per Sant Jaume

 Sopar dels veïns del carrer Sant Jaume. || arXIU

Avui comença la Revetlla de Sant 
Jaume. Un cop més, l’Agrupació 
de Veïns del Pla ha organitzat una 
gran festa al carrer Sant Jaume. 
A partir de les nou del vespre, es 
podrà gaudir d’una sardinada. A 

les deu, el grup d’havaneres B. 
Marinada interpretarà els clàs·
sics de taverna marinera i oferirà 
cremat de rom als assistents. Dis·
sabte, a les sis de la tarda, s’han 
programat jocs tradicionals i una 
actuació dels Break Boys. A les 
nou es farà el tradicional sopar 
amb tots els veïns i, a continua·

 M. A.
ció, hi haurà ball de revetlla amb 
l’orquestra L’Altra Banda. Diu·
menge, hi haurà una bicicletada 
popular per Castellar que comen·
çarà a dos quarts d’onze del matí. 
Cap a dos quarts d’una se servirà 
un vermut popular i, a les vuit, es 
podran ballar sardanes amb la 
Cobla La Principal del Vallès.
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  Marina Antúnez

‘Dones de teatre’ 
arriba a la biblioteca

El dia 31 s’inaugura l’exposició Dones de 
teatre a la biblioteca municipal Antoni Tort. 
Es tracta d’un muntatge produït per la Uni·
versitat de Vic l’any 2007 que intenta reflec·
tir la creació poètica i teatral de les dones 
catalanes del segle XX. Vol ser un home·
natge a les actrius i dramaturgues que han 
nodrit l’escena catalana. 

L’exposició és itinerant i ja ha visitat 
diverses poblacions vallesanes. A Caste·
llar del Vallès estarà oberta al públic fins el 
proper 24 d’agost, dins l’horari de la biblio·
teca. Es podran veure 13 plafons, que inclo·
uen les vides i creació de Palmira Ventós, 
Carme Karr, Caterina Albert, Margarida 
Xirgu, Carme Montoriol, Maria Vila, Mercè 
Rodoreda, Maria Aurèlia Capmany, Núria 
Espert, Rosa Maria Sardà i Anna Lizaran. 

El muntatge segueix un ordre crono·
lògic per a cada dona de teatre,  de la més 
antiga a la més actual. Per tant, hi ha la pre·
sència de dones ja desaparegudes fins a 
dones que encara continuen en actiu en el 
panorama artístic català.

Primer, es presenta una breu biogra·
fia i diverses cites en les quals es reflexiona 
sobre el teatre. També hi apareixen frag·
ments de crítica sobre les obres i fotogra·
fies dels muntatges de les peces que han 
escrit o representat les autores.

L’exposició gira al voltant de l’escena 
i les seves protagonistes. Totes elles han 
estat i són icones de l’escena catalana. Sens 
dubte, un testimoni exemplar de la riquesa  
cultural del nostre país. 

Ja s’ha donat a conèixer la programació de la Festa Major de Sant Feliu del Racó 2008, 
una festa que ha suposat un cost aproximat de 10.000 euros. Divendres 29 hi haurà una 
cercavila a dos quarts de nou. A les nou començarà el pregó i a continuació se servirà un 
refrigeri. A dos quarts de dotze de la nit s’han programat tres concerts: Van de Vinatxo, 
La Tropa  i X·Anima. Dissabte, a les deu, es farà un campionat d’escalèxtric i a les dotze 
la repicada de campana. A la tarda, es muntaran jocs inflables i, ja de nit, s’iniciarà el 
correfoc infernal. A dos quarts de dotze, s’acabarà amb la revetlla popular. Diumenge, 
els  actes es reprenen al matí, amb la celebració eucarística. Una hora més tard es farà 
una ballada de sardanes. A les set de la tarda hi haurà havaneres i rom cremat i, ja a dos 
quarts d’onze de la nit, es projectarà una pel·lícula a la fresca. Dilluns, el darrer dia de la 
festa, hi haurà cucanyes a les onze, bany d’escuma a la una i espectacle infantil a les set 
de la tarda. Els actes s’cabaran amb la final de la tirada de corda, a les vuit. || M. a. 

El dia 26, La Pineda, a Vila·seca, acollirà la Festa Bastonera, on s’hi aplegaran més d’un 
miler de bastoners i bastoneres, entre ells, els dansaires castellarencs. A dos quarts de cinc 
de la tarda començaran els actes a la plaça de la Unió Europea i a continuació s’iniciaran 
dues cercaviles. A les vuit s’inaugurarà oficialment el Parc del Pinar del Perruguet i, a dos 
quarts de deu, es farà un sopar de germanor amb tots els participants i acompanyants. A 
partir de dos quarts de dotze hi haurà un correfoc i ball de diables i, finalment, des de l’es·
pigó de la platja del Racó, es farà un espectacle de focs d’artifici i ball popular. || M. a. 

Sant Feliu del Racó celebra la seva
Festa Major del 29 d’agost a l’1 de setembre

Dissabte tindrà lloc la XXXIII Trobada nacional de
Ball de Bastons de la Pineda a Vila-seca

 L’escriptora Mercè Rodoreda.  || cedIda

A l’agost s’atura la major part de les activitats culturals i d’oci de la vila. Per a tots aquells 
que no marxin, val la pena saber que la Biblioteca continua oberta tot el mes, tot i que 
varia l’horari. Hi haurà l’habitual servei de préstec i també l’exposició Dones de teatre, 
fins el dia 24 d’agost. Tampoc tanquen les piscines UBAE, oferint  els serveis de piscina 
i el gimnàs, de set del matí a les deu de la nit, de dilluns a divendres, també dissabte, de 
vuit a vuit, i diumenge, de vuit a dues. El Punt d’Informació Juvenil sí que tancarà del 4 
al 31 d’agost. El Casal de Joves també ho farà  des del dia 1 al 31 d’agost. || M. a. 

Només alguns serveis del municipi tanquen durant 
el mes d’agost

 L’actriu Rosa Maria Sardà. || cedIda
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EXPOSICIONS

INSCRIPCIONS

I Concurs fotogràfic de 
Viatges i més 
“Anar i tornar”
Inscripció i lliurament
d’originals fins al 29 d’agost
cal Massaveu

IX Certamen literari
Joan Arús 
Inscripció i lliurament
d’originals fins el 31 d’agost
casa Massaveu i ajuntament

45è Concurs de
Fotografia Artística
31è Trofeu Joan Riera
28è en color
Inscripcions i lliurament: 30 agost
cec, tenda de fotos,
Foto sistema, vila Hosta, 
visual i Fotoprix

Revetlla de Sant Jaume
sardinada · 21 h
Havaneres amb el grup B. Marinada · 22 h
carrer sant jaume
organitza: agrupació de veïns del pla

Revetlla de Sant Jaume
jocs tradicionals i els “Break Boys” · 18 h
sopar de veïns · 21 h
Ball de revetlla amb l’orquestra l’altra Banda · 23 h
carrer sant jaume

Excursió del mes
sardinada a roses
sortida · 8 h
casal catalunya
organitza: associació de jubilats i pensionistes

Revetlla de Sant Jaume
Bicicletada per castellar · 10.30 h
vermut popular · 12.30 h
sardanes amb la cobla la principal del vallès · 20 h
carrer sant jaume

26

06

25
ds

dc
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ds

dl

dg

dg

AGOST

SETEMBRE

30

01

31

27

Festa Major de
Sant Feliu del Racó
gimcana
automobilística · 11 h
camp del serrat

jocs inflables · 17 h
camp del serrat

Festa Major de
Sant Feliu del Racó
cucanyes i xocolatada 
de Mas Umbert · 11 h
plaça del doctor joan puig

Bany d’escuma · 13 h
plaça del doctor joan puig

Festa Major de
Sant Feliu del Racó
sardanes · 12.30 h
plaça del doctor joan puig

curs de country · 16.30 h
plaça del doctor joan puig

Festa Major de
Sant Feliu del Racó
Iv campionat de tirada 
de corda · 20 h
plaça del doctor joan puig
Inscripcions: centre Feliuenc

Festa Major de
Sant Feliu del Racó
espectacle infantil · 19 h
plaça del doctor joan puig

Festa Major de
Sant Feliu del Racó
Havaneres amb el grup 
l’espingari · 19 h
plaça del doctor joan puig

teatre · 22.30 h
plaça del doctor joan puig

Festa Major de
Sant Feliu del Racó
correfoc amb els diables 
de l’etc · 22 h
carrers de sant Feliu

revetlla popular · 23.30 h
plaça del doctor joan puig

Concert Jove i
Jam Session
sala Blava · 21.30 h
organitza: alba cardona

Festa Major de
Sant Feliu del Racó
Iv campionat de tirada 
de corda · 20 h
plaça del doctor joan puig

tots els actes estan organitzats per la:

comissió de Festes de sant Feliu

29dv
Festa Major de
Sant Feliu del Racó
v derbi de Fulbet 
santfeliuencs · 20 h
camp del serrat

Festa Major de Sant Feliu del Racó
concert:
van de vinatxo, la tropa i X-anima · 23.30 h
plaza del doctor joan puig

Arts i Marcs
carrer Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
castellarencs
Fins al 31 d’agost

Biblioteca Antoni Tort
sala Boadella, 6

Exposició:
Dones de teatre
del 31 de juliol al 24 d’agost

Arxiu d’Història de Castellar
Mina, 9-11

Dibuixos a tinta i
a llapis-ceres
Pintures i retrats amb 
pastels
Imma solà i rifer
Fins el 31 de juliol

Casal Catalunya
prat de la riba, 17

Olis de Josep Sales
i Joan Urbano
Fins el 31 de juliol

Mercat central
organitza: cec

Exposició fotogràfica
“Gorres i Barrets”

Bar Calissó Art
plaça calissó

Grups d’escultura
Tallers d’art
Francesc corbera, Maria 
ventura, Àngels Busquets, 
anna veraguas i silvestre casas 
(alumnes de M. Mar Hernàndez)
Fins el 7 de setembre

Secció d’audiovisuals de 
la Biblioteca Municipal 
Antoni Tort
sala Boadella, 6

Revistes noves al mercat
exposició de números 1
tot l’estiu
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

25
26
27
28
29
30
31
01
02
03

casanovas
vilà
vilà
casanovas
yangüela
vilà
casanovas
yangüela
casanovas
casanovas

ajuntament 
Fax ajuntament

policia local
(urgències)

oficina M. st. Feliu
avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

ràdio castellar
casal catalunya

casal plaça Major
casal d’entitats
casino del racó

cap (ambulatori)
servei de català

centre de serveis
ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’esquadra
jutjat de pau

osB 
acc

punt d'Informació
casal de joves

recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
93 715 03 30
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M.D. Ros 
93 714 50 25 · av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Abans de la Festa Major de Castellar sempre se celebra la Festa 
Major de Sant Feliu. Enguany, divendres s’ha previst un derbi 
de futbet i els concerts de Van de Vinatxo, La Tropa i X·Anima. 
Dissabte hi haurà una gimcana automobilística,  jocs inflables, el 
IV campionat de tirada de corda, un correfoc amb els diables de 
Castellar i la revetlla popular. Diumenge tindrà lloc una ballada 
de sardanes, un curs de country, havaneres amb l’Espingari i, ja 
per finalitzar la revetlla, una representació teatral.

Avui comença la revetlla de Sant 
Jaume, que cada any aplega un 
bon nombre de veïns i veïnes 
d’aquest carrer de Castellar. Els 
actes comencen a les deu de la 
nit, amb una cantada d’havane·
res. Demà dissabte, s’ha previst el 
ball de revetlla, a partir de les onze 
de la nit. I diumenge, hi haurà sar·
danes amb la Principal del Vallès, 
a partir de les vuit. Els actes són 
oberts a tothom.

El passat dia 4 va tenir lloc el primer concert de músics joves locals. L’acte va 
tenir lloc a la Sala de butxaca de l’Ateneu i va aplegar un centenar de perso·
nes. Aquesta vegada, gràcies a la bona acollida de l’acte, es repeteix un nou 
concert i també una jam session, a la Sala Blava de l’Espai Tolrà. L’acte tindrà 
lloc a dos quarts de deu del vespre i l’entrada és gratuïta.

divendres 25 de juliol · 21.30 h 

sala Blava

organitza: alba cardona

Concert jove 

divendres 29, dissabte 30, diumenge 31 d’agost i dilluns 1 de setembre 

sant Feliu del racó

organitza: comissió de Festes de sant Feliu del racó

Festa Major de Sant Feliu del Racó 

divendres 25, dissabte 26,

diumenge 27 de juliol

carrer sant jaume

organitza: agrupació de veïns del pla

Revetlla de
Sant Jaume



L’ENTREVISTA

del 25 al 31 de jUlIol de 2008

· Com ens definiria la seva 
professió?
És complicat, jo em dedico a la il·
lustració i el grafisme, però estic 
intentant tirar cap a l’animació. 
Va començar sobretot després de 
guanyar un concurs de TV3, on 
em van oferir treballar per ells. He 
fet algunes coses i ara estic estudi·
ant un màster.

· Com es porta a terme el 
treball d’animació?
Hi ha un treball previ, de prepro·
ducció, de recerca de la història. 
A diferència d’una pel·lícula, en 
aquests tipus de films tu ho con·
troles tot. Tot ho fas tu, això és un 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
M’il·lusiono amb facilitat
Un defecte que no pot dominar?
la falta de planificació
Qui voldria haver estat?
M’està prou bé com sóc
Quin animal seria?
Un falcó
La seva paraula preferida?
‘Marfallona’
Quin plat li agrada més?
Qualsevol que faci l’àvia
Músic preferit?
roger Mas
Un color?
Negre
Un llibre?
‘solitud’, de victor català
Una pel·lícula?
‘the periwig Maker’
Un comiat?
a reveure

En Pere Roca és llicenciat en veterinària, tot i que 
mai ha exercit com a tal. En acabar la carrera, va fer 
un mòdul d’il·lustració i va descobrir una passió: el 
dibuix. Una passió completada ara amb l’animació.

Pere Roca
Il·lustrador i animador

avantatge i un inconvenient. 

· Què es necessita per poder 
dibuixar?
Cada cop veig més clar que 
dibuixar bé no és imprescindi·
ble. Només cal ser observador i 
tenir alguna cosa a dir. Si a més 
la il·lustració està ben executada, 
doncs millor.

· Per exemple, per fer la vinyeta 
setmanal de L’Actual. Com 
s’inspira?
Em nodreixo molt de col·
laboracions de la gent que em diu: 
“Hauries de fer una vinyeta sobre 
això”. I poc a poc et vas acostu·
mant a traduir les notícies.

· Es pot fer humor de tot?

Es pot sempre que te’n puguis 
desvincular una mica. Tant perso·
nalment com col·lectiva.

· A més, també és presentador 
del programa Tots som Pops de 
Ràdio Castellar. D’on va sorgir 
la idea?
Tenia ganes de fer una cosa estil 
Minoria Absoluta i vaig parlar amb 
el Roger i el Marc, el Jordi i l’Oriol. 
I ens vam reunir per crear una 
idea similar a allò que volíem.

· Com ideen el programa?
No ideem el programa. És a dir, al 
principi ens reuníem i, fins i tot, 
haviem fet alguns guions. Llavors 
vam passar a repartir·nos la feina 
per e·mail. Però ara, amb el temps, 
ja no ho fem. Arribem  i parlem, 

fent servir L’Actual de guió.

· I els personatges d’on han 
sortit?
Han sortit de l’atzar, purament. 
Ens fem emboscades. Estàs 
parlant d’un tema i de cop se t’acut 
que podries entrevistar algú. I 
dius tenim al senyor tal, t’inven·
tes un nom i mires algun dels col·
laboradors. I el pobre s’ha d’inven·
tar un personatge. Així ha sortit el 
Doctor Cap d’Olla, Sergei Nutels...

· Creu que el poble ha rebut bé 
el programa?
Bé, no tenim la sensació que ens 
escolti gaire més gent de la que 
escolta la ràdio i algun amic al 
principi, però que ara ja no ens 
segueixen tant. He notat més feed-

back amb la tira còmica, hi ha gent 
que m’atura pel carrer i, fins i tot, 
he rebut alguns correus comen·
tant la vinyeta. 

· Qui són les millors víctimes?
Els poderosos, en general i els polí·
tics en particular, perquè a més  
se’ls coneix la cara públicament.  

· De què es nodreixen al Tots 
som Pops?
Bàsicament de la demagogia.  
L’humor té un avantatge sobre el 
periodisme i és que no només pots 
fer demagogia, sinó que és graciós 
fer·la. I a la vegada també pot 
arribar més lluny que una notícia.  
Si fas una vinyeta que faci gràcia, 
vincules a la gent amb aquella 
informació. 
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Amb l’humor, pots
fer demagogia 
i és graciós

“

”

  Mireia Sans


